
RADA GMIN7
SŁUPIA (KONECKA)
woj. świętokrZyskie

Protokół Nr XXXVI/2017
z sesji Rady Gminy SŁUPIA (KONECKA)

odbytej w dniu 19 października 2017 roku w Sali konferencyjnej Urzędu Gminy
w Słupi

Przewodnicząca Rady Gminy Krystyna Kuder otworzyła sesj« o godz. 930 i po powitaniu
wszystkich zebranych oświadczyła, iż zgodnie z listą obecności w posiedzeniu uczestniczy 12
radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 osób, stanowi quorum
pozwalające na podejmowanie prawomocnych uchwał - lista obecności radnych stanowi
załącznik do niniejszego protokołu.

Ponadto w sesji uczestniczyli:

Wójt Gminy

Skarbnik Gminy

Z-ca Dyrektora SP w Wólce

Dyrektor SP w Pilczycy

Robert WieIgopolan

Dorota Basiak

Krzysztof Koziński

Wiesława Arwaj

sohysi, przewodniczący rad sołeckich, zgodnie z załączoną listą obecności.

Ad. pkt 2

Nikt nie wnosił zastrzeżeń odnośnie protokołu Nr XXXIV/2017 z sesji odbytej 18 sierpnia
2017 roku. Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie przY.i«łaprotokół.
Nikt nie wnosił zastrzeżeń odnośnie protokołu Nr XXXV12017 z sesji odbytej 8 września
2017 roku. Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie przY.i«łaprotokół.

Ad. pkt 3

W punkcie dotyczącym przY.i«cia porządku obrad jako pierwszy głos zabrał Wójt i zgłosił
nast'<Pującą zmianę do porządku obrad:

- dodać pkt 4g " Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla
radnych, sohysów i przewodniczących rad sołeckich",

- dodać pkt 4h "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez
sołtysa wniosku sołectwa Biały Ług dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego
w 20ł 8 roku"

- dodać pkt 4i "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez
sołtysa wniosku sołectwa Radwanów kolonia dotyczącego przeznaczenia środków funduszu
sołeckiego w 2018 roku"
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- dodać pkt 4j "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez
sohysa wniosku sołectwa Radwanów Wieś dotyczącego przeznaczenia środków funduszu
sołeckiego w 2018 roku"

- dodać pkt 4k "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez
sołtysa wniosku sołectwa Ruda Pilczycka dotyczącego przeznaczenia środków funduszu
sołeckiego w 2018 roku"

-dodać pkt 41 "Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez
sołtysa wniosku sołectwa Rytlów dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w
2018 roku"

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie przyjł{ła zmiany do porządku obrad.

Ostatecznie przyjł{to nastł{pujący porządek obrad:

l. Otwarcie obrad, powitanie obecnych i stwierdzenie quorum.
2. Przyjł{cie protokołu Nr XXXIVI2017 z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 18 sierpnia

2017 roku i protokołu Nr XXXV12017 z sesji Rady Gminy odbytej w dniu 8 września
2017 roku.

3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie:

a) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Słupia (Konecka) na lata 2017-
2030,

b) dokonania zmian w budżecie gminy na 2017 rok,
c) zaciągnił{cia kredytu,
d) zmiany uchwały Nr XIX/49/20 15 w sprawie inkasa podatku od nieruchomości,

rolnego i leśnego,
e) zmiany uchwały Nr XIX/112/2016 w sprawie określenia przystanków

komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz stawki opłaty za
korzystanie z przystanków, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina
Słupia (Konecka),

f) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą kolejnej umowy
dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Słupia (Konecka),

g) ustalenia wysokości diet dla radnych, sołtysów i przewodniczących rad sołeckich
h) rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Biały Ług

dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku
i) rozpatrzenia podtrzymanego przez sohysa wniosku sołectwa Radwanów kolonia

dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku
j) rozpatrzenia podtrzymanego przez sohysa wniosku sołectwa Radwanów Wieś

dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku
k) rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Ruda Pilczycka

dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 20 18 roku
l) rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Rytlów dotyczącego

przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku
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5. Przedstawienie informacji o przebiegu wykonania budżetu Gminy Słupia za I półrocze
2017 roku.

6. Przedstawienie informacji z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki
Publicznej za I półrocze 2017 roku.

7. Przedstawienie informacji z wykonania planu finansowego Gminnego Zakładu Opieki
Zdrowotnej za [ półrocze 2017 roku.

8. Informacja Wójta o pracy między sesjami.
9. Interpelacje i zapytania radnych.
lO. Odpowiedzi na interpelacje izapytania radnych.
11. Sprawy rÓżne.
12. Zamknięcie obrad XXXVI sesji Rady Gminy.

Ad. pkt4a

Skarbnik D. Basiak przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy
Finansowej Gminy Słupia (Konecka) na lata 2017-2030 (treść w załqczeniu).
Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XXXV1/242/2017 w
sprawie zmiany Wieloletnie Prognozy Finansowej Gminy Słupia (Konecka) na lata
2017-2030, treść której stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4b

Projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2017 rok (treść w
załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.
Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XXXVI/243120 17 w
sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na 2017 rok, treść której stanowi załącznik do
protokołu.

Ad. pkt 4c

Projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu (treść w załączeniu) przedstawiła Skarbnik
D. Basiak.
Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.
Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła ucbwałę Nr XXXVI/244/2017 w
sprawie zaciągnięcia kredytu, treść której stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4d

Przewodniczaca Rady Gminy K. Kuder przedstawiła projekt uchwały w spraWIe inkasa
podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego (treść w załączeniu).
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Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XXXV1/145/2017 w
sprawie inkasa podatku od nieruchomości, rolnego i leśnego, treść stanowi załącznik do
protokołu.

Ad. pkt4e

Projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad
korzystania oraz stawki opłaty za korzystanie z przystanków, których właścicielem lub
zarządzającym jest Gmina Słupia (Konecka)(treść w załączeniu) przedstawiła
Przewodnicząca Rady Gminy K. Kuder.

Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XXXV1/246/2017 w
sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz
stawki opłaty za korzystanie z przystanków, których właścicielem lub zarządzającym
jest Gmina Słupia (Konecka). treść stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4f

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą
kolejnej umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Słupia (Konecka)
(treść w załączeniu) przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy K. Kuder.

Nikt nie wnosił uwag do przedstawionego projektu uchwały, wobec czego Przewodnicząca
rady Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XXXV1/247/2017 w
sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, warunków i zasad korzystania oraz
stawki opłaty za korzystanie z przystanków, których właścicielem lub zarządzającym
jest Gmina Słupia (Konecka), treść której stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4g

Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych, sołtysów i
przewodniczących rad sołeckich (treść w załączeniu) Przewodnicząca Rady Gminy K. Kuder.
Projekt uchwały został złożony wraz z wnioskiem od radnych i jej podjęcie w dniu
16 pażdziernika 2017 roku i omówiony na posiedzeniu Komisji Stałych Rady Gminy.

Skarbnik D. Basiak wnioskowała o zmianę ~2 proponowanej uchwały, który powinien
brzmieć:

~2. "Ustala się dietę mieSięCZną dla Przewodniczącego Rady Gminy w wysokości 40 %
oraz dla Wiceprzewodniczących Rady Gminy w wysokości po 10 % przeciętnego
wynagrodzenia za kwartał poprzedni ( komunikat GUS ogłaszany w Monitorze Polskim) nie
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więcej jednak niż 50% półtora krotności kwoty bazowej określonej w ustawie budżetowej dla
osób zajmujących kierownicze stanowiska państwowe" . Zapis ten był dodany w uchwale
podjętej 29 stycznia 2013 roku. Jednocześnie w ~5 powinien pojawić się zapis: "traci moc
..... Uchwała Nr XXIIl/163/2013 Rady Gminy Słupia z dnia 29 stycznia 2013 roku
zmieniająca uchwałę Nr 1/6/2002 Rady Gminy Słupia z dnia 22 .11.2002 roku w sprawie
ustalenia wysokości diet dla radnych, Sohysów i Przewodniczących Rad Sołeckich"

Sohys wsi Biały Ług-Słomian J. Skiba pytał dlaczego sołtys i Przewodniczący Rady Sołeckiej
mają dietę w tej samej wysokości, kiedy to sołtys wykonuje wszelkie prace związane z
sołectwem.

Przewodniczaca Rady Gminy wyjaśniła, że taki zapis funkcjonował w poprzedniej uchwale.
Często jest też tak, że w niektórych miejscowościach to Przewodniczący Rady Sołeckiej
przejmuje część obowiązków od sołtysa. Nadmieniła, że według przepisów ustawy o
samorządzie gminnym nie ma takiej funkcji jak przewodniczący rady sołeckiej. Jest rada
sołecka, która jest organem doradczym sołtysa. W naszej gminie istnieje póki co taka
tradycja, że przewodniczący rady sołeckiej biorą udział w sesjach rady gminy i otrzymują za
to dietę.

Przewodnicząca Rady Gminy po wmesleniu poprawek do projektu uchwały po Jego
odczytaniu poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 12 radnych 10 głosami "za" przy 2 'wstrzymujących się" podjęła
uchwałę Nr XXXVI/248/2017 w sprawie ustalenia wysokości diet dla radnych, sołtysów i
przewodniczących rad soleckich. treść stanowi załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4 h

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Biały
Ług dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku (treść w
załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do projektu uchwały wobec czego Przewodnicząca Rady
Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XXXV1/249/20 17 w
sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Biały Ług
dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku, treść stanowi
załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4i

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa
Radwanów Kolonia dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku
(treść w załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.
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Nikt z radnych nie wnosił uwag do projektu uchwały wobec czego Przewodnicząca Rady
Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XXXVI/250/20ł7 w
sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Radwanów kolonia
dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku, treść stanowi
załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4j

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa
Radwanów Wieś dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku
(treść w załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do projektu uchwały wobec czego Przewodnicząca Rady
Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XXXVI/25łf20 17 w
sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez soltysa wniosku sołectwa Radwanów Wieś
dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku, treść stanowi
załącznik do protokołu.

Ad. pkt 4k

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Ruda
Pilczycka dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku (treść w
załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do projektu uchwały wobec czego Przewodnicząca rady
Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwałę Nr XXXVI/252f2017 w
sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez soltysa wniosku sołectwa Ruda Pilczycka
dotyczącego przeznaczenia środków funduszu soleckiego w 2018 roku, treść stanowi
załącznik do protokołu.

Ad. pkt 41

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa
Rytlów dotyczącego przeznaczenia środków funduszu sołeckiego w 2018 roku (treść w
załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do projektu uchwały wobec czego Przewodnicząca rady
Gminy po jego odczytaniu poddała go pod głosowanie.

Rada Gminy w obecności 12 radnych jednomyślnie podjęła uchwalę Nr XXXVI/253/2017 w
sprawie rozpatrzenia podtrzymanego przez sołtysa wniosku sołectwa Rytlów
dotyczącego przeznaczenia środków funduszu soleckiego w 2018 roku, treść stanowi
załącznik do protokołu.
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Następnie Przewodnicząca rady Gminy ogłosiła przerwę w obradach trwającą w godz. 10.40-
11.05. Po przerwie obrady wznowiono. Stan radnych uprawnionych do głosowania po
przerwie to 12 osób.

Ad. pkt 5

Informację o przebiegu wykonania budżetu !,'l1lmy za I półrocze 2017 roku (treść w
załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionej informacji.

Ad. pkt 6

Informację z wykonania planu finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej za I półrocze 2017
roku (treść w załączeniu) przedstawiła Skarbnik D. Basiak.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionej informacji.

Ad. pkt 7

Informacje z wykonania planu finansowego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej za I
półrocze 2017 roku (treść w załączeniu) przedstawiła Księgowa E. Janduła.

Nikt z radnych nie wnosił uwag do przedstawionej informacji.

Ad. pkt 8

Następnie Wójt przedstawił informację o pracy między sesjami. Nadmienił, że w omawianym
okresie odbyły się dożynki gminne. Serdecznie podziękował za zaangażowanie sohysów i
poszczególnych miejscowości za przygotowanie wieńców czy regionalnych potraw. Odbyła
się również msza św. pod pomnikiem w Rudzie Pilczyckiej. Przygotowany został wniosek do
Urzędu Wojewódzkiego na remont dróg gminnych w 2018 roku w miejscowościach Ruda
Pilczycka - Malik, i Mnin Blagodać. Ogłoszony został przetarg na budowę oczyszczalni
ścieków, do którego zgłosił się jeden wykonawca jednak oferta przewyższała prawie
dwukrotnie kwotę kosztorysową. Przetarg zostanie ogłoszony raz jeszcze. Po zakończeniu
inwestycji związanych z remontami dróg powiatowych, w związku z powstałymi
oszczędnościami ogłoszono przetarg na remont dróg gminnych. Jednak nie zgłosił się żaden
oferent. Przetarg zostanie ogłoszony ponownie. Trwa przygotowanie dokumentacji
kosztorysowej do projektu termomodernizacji budynku Urzędu Gminy i SP w Pilczycy. Trwa
również przygotowanie projektu o dofinansowanie na budowę częściowej sieci kanalizacji.
W pażdziemiku odbędzie się msza św. pod pomnikiem w Białym Ługu. Natomiast w dniu 16
listopada odbędzie się uroczystość związana z 200 rocznicą śmierci Tadeusza Kościuszki w
Pilczycy koło kaplicy św. Barbary. Jest to inicjatywa Powiatu Koneckiego, Gminy Słupia i
Parafii Pilczyca. Z tej okazji odbędzie się odsłonięcie i poświęcenie tablicy pamiątkowej ..
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Ad. pkt 9,10

Zapytań i interpelacji radnych nie było.

Ad. pkt 11

Radny J. Kaczmarek wnosił o zebranie poboczy w miejscowości Zaostrów. Pytał ponadto czy
jest możliwość namalowania pasów oddzielających pasy ruchu na głównych drogach w
Gminie Słupia.
Radny J. Domaradzki zgłosił wyrwę w drodze powiatowej w kierunku miejscowości
Budzisław.
Radny Z. Tkacz nadmienił, że wyrwa w drodze znajduje się również w Skąpym przy zjeździe
do posesji p. Stachurskiego.
Radny J. Kaczmarek również zgłosił wyrwę w jezdni w miejscowości Zaostrów na moście w
kierunku Zagacia.
Radny M. Wilk pytał czy pracownicy interwencyjni zakończyli prace w miejscowości
Radwanów. Mieszkańcy sygnalizują, że prace nie zostały zakończone oraz, że praca tych
pracowników nie jest satysfakcjonująca. Wyraził opinię, że koszty utrzymania tych
pracowników są dość duże a wykonują bardzo mało pracy. Bardziej opłacalne może byłoby
zatrudnienie firmy do pewnych prac.
Radny M. Piec wnioskował o wstawienie znaku drogowego "Ustąp pierwszeństwa" na drodze
od młyna w miejscowości Ruda Pilczycka.
Przewodniczaca rady Gminy K. Kuder zgłosiła przewrócony znak drogowy na wyjeździe z
miejscowości Piaski w stronę Pilczycy.
Sołtys wsi Ruda Pilczycka S. Gunerka przypomniał o ustalenie tonażu mostu w miejscowości
Ruda Pilczycka.
Przew. Rady Sol. J. Barnik wnioskował o remont drogi z Białego ługu w kierunku Jakimowic.
Przypomniał o znakach drogowych informujących o miejscowości Biały Ług.
Przewodniczący Rady Powiatu M. Król w odpowiedzi na wnioski poinformował, że znaki na
Biały Ług są zakupione czekają tylko na montaż. Tonaż mostu w Rudzie Pilczyckiej pozwala
na przejazd samochodów ciężarowych. Takie ustalenia przekazane zostały przez Dyrektora
Zarządu Dróg Powiatowych. Wnioskował do zebranych, aby wszelkie problemy związane ze
znakami drogowymi zgłaszać od razu telefonicznie. Co do znaku w miejscowości Ruda
Pilczycka wY-iaśnił,że trzeba taki znak zaplanować w projekcie organizacji ruchu. Nie można
wstawić znaku drogowego od ręki. Temat znaków zostanie przekazany do Zarządu Dróg.
Odnośnie wycinki krzewów przez pracowników interwencyjnych w miejscowości Radwanów
wyraził opinię, że radny M. Wilk wyraził błędną opinię na temat oceny pracowników. Jego
zdaniem ich praca przebiegała sprawnie, wyczyścili pobocza wzdłuż drogi Słupia-Radwanów,
w miejscowości Radwanów, Radwanów-Pilczyca. W trakcie tych prac zdarzały się również
dni deszczowe które uniemożliwiały pracę w terenie. Umowa o pracę kończy im się 20
pażdziernika. Temat wyrw w drodze przekaże do Dyrektora Zarządu Dróg, jak również
prośba o pasy na drogach. Jeśli chodzi o zbiórkę poboczy wyjaśnił, że jest to zadanie dosyć
kosztowne. Jest dużo takich odcinków dróg powiatowych, na których takie zadanie
należałoby zrealizować. Droga z Białego Ługu do Jakimowic jest systematycznie naprawiana
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na odcinku który leży po stronie gminy Słupia. Było nawożone kruszywo. Ale najgorszy
odcinek tej drogi jest od lasu do Jakimowic i jest to odcinek należący do Gminy Radoszyce.
Temat przekaże również Dyrektorowi Zarządu Dróg.
Radny M. Wilk wyjaśnił, że prace przy wycinaniu krzewów w miejscowości Radwanów nie
są dokończone. Wycięte zostały tylko naprzeciwko mostu, natomiast dalej krzewy są nie
powycinane. Uwagi do pracy tych pracowników ma mnóstwo osób. Wyraził opinię, że
powinni pracować wydajnie, tymczasem większość czasu nie robią nic.
Przewodniczacy Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że nie jest on osobą która te prace powinna
nadzorować. Nadzór nad nimi miał Zarząd Dróg Powiatowych. Według jego opinii zrobili
bardzo dużo pracy.
Przewodniczaca Rady Gminy K. Kuder pytała, kto w takim razie pełnił nadzór nad tymi
pracownikami?
Przewodniczacy Radv Powiatu M. Król wyjaśnił, że nadzór nad tymi pracownikami
interwencyjnymi miał Zarząd Dróg Powiatowych. W miarę możliwości zarząd dowozi l im
narzędzia, wodę, rękawice i sprawdzał stan robót.
Przewodniczaca Rady Gminy K. Kuder poprosił o wywieszenie na tablicy ogłoszeń
informacji z numerem telefonu, do kogo można zgłaszać zarówno wywrócone znaki drogowe
jak i wątpliwości i uwagi co do pracy pracowników interwencyjnych.
Przewodniczaca Rady Powiatu M. Król wyjaśnił, że taką informację umieści na tablicy
ogłoszeń.
Ponadto poinformował zebranych, że powiat przygotował wniosek o dofinansowanie remontu
dróg powiatowych w 2018roku do urzędu Wojewódzkiego. Dofinansowanie ma wynosić 50
% 25 % powiat i 25% gmina, tak jako to jest w praktyce w powiecie koneckim. Remont miał
być realizowany na drodze Lopuszno-Przedbórz na 3 odcinkach. W chwili obecnej trwa
remont drogi powiatowej Lopuszno-Przedbórz na 6 odcinkach. Na poprzedniej sesji Rada
Gminy podjęła decyzję aby nie dofinansowywać tego wniosku na remont drogi w 2018 roku.
Decyzja ta oznacza, że może nie być dalszego remontu drogi Lopuszno-Przedbórz w
przyszłym roku. Wniosek o pewnych perturbacjach trafił ostatecznie do Urzędu
Wojewódzkiego. Oprócz drogi na terenie gminy Słupia złożony został również wniosek na
drogi w gminie Fałków i Gminie Radoszyce, które to przewidziały dofinansowanie z
własnego budżetu do tych dróg. W związku z tym wniosek o remont drogi w gminie Słupia
automatycznie znalazł się na 3 miejscu w powiecie ze względu na brak dofinansowania.
Prawdopodobnie wniosek ten uplasuje się na liście rezerwowej w Urzędzie Wojewódzkim.
Jeśli wystarczy środków na jej realizację nie wiadomo jak do tematu podejdzie Starostwo
Powiatowe.
Przewodniczaca rady Gminy K. Kuder wyjaśniła, że w protokole z poprzedniej sesji można
zapoznać się z dyskusją na temat dofinansowania do powiatu na 2018 rok. Aby udzielić
takiego dofinansowania należy w budżecie wskazać źródło dofinansowania. Dyskusja na sesji
była bardzo burzliwa, niestety nie ma środków w budżecie na ten cel. Gmina musi budować
oczyszczalnię ścieków, którą Gmina Fałków już ma. Gmina musi zrobić kanalizację, którą
Gmina Fałków już ma. Gmina Fałków zrealizowała te inwestycje w poprzedniej kadencji
więc teraz mogą sobie pozwolić na dofinansowanie dróg powiatowych.
Według jej słów zapisanych w protokole, które padły na poprzedniej sesji, wnioskowała o
udzielenie odpowiedzi Starostwu Powiatowemu, że na chwilę obecną gmina nie posiada
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takich środków ale w ramach możliwości może dofinansować ten wniosek w przyszłym roku.
Nadmieniła, aby nie zarzucać radzie Gminy dobrej woli, bo dobra wola jest, bo co roku gmina
dofinansowuje remont dróg powiatowych 50% do 50%. Z tego co wiadomo powiat
włoszczowski i powiat kielecki w przypadku dofinasowania remontów dróg ze środków
unijnych nie wymaga od gmin dofinansowania. Dlatego też podjęta została taka nie inna
decyzja.
Przewodniczący Rady Gminy M. Król wyjaśnił, że gdyby gmina podjęła wstępną decyzję o
przyznaniu dofinansowania wniosek ten miał szansę znalezienia się na pierwszym miejscu do
dofinansowania. Mógłby nie zostać realizowany w przyszłym roku, bo gminą nie ma
pieniędzy. Ale w przypadku gdyby miała to można by wniosek realizować. Kwota 450 tys. zł
to kwota kosztorysowa, która po przetargu mogłaby być niższa. W chwili obecnej nie ma
gwarancji, że droga dostanie się do dofinansowania.
Przewodnicząca Rady Gminy K. Kuder stwierdziła, że wniosek ten znalazł się zna 3 miejscu
nie ze względu na gminę tylko ze względu na Starostwo Powiatowe. Rada powiatu i
Starostwo Powiatowe powinny dzielić wnioski pod względem stanu dróg i naszą drogę
umieścić na odpowiednim miejscu.
Przewodnicząca Rady Powiatu M. Król wyraził opinię, że zgadza się ze słowami
Przewodniczącej Rady Gminy. Powiat powinien remontować drogi tam gdzie są one w
nąjgorszym stanie. Tylko nie da się tego przeforsować na sesjach Rady powiatu.
Wójt nadmienił, że gmina również składąła wnioski o dofinasowanie i nie ma konieczności
podejmowania uchwął o ząbezpieczeniu środków już w chwili składania wniosku. To jest
tylko dobra wola gminy, że przeznacza środki na dofinansowanie remontu dróg powiatowych.
Gmina ma swoje zadania własne, które musi finansować. To powiat powinien pokrywać
koszty remontu swoich dróg. Gmina nie ma obowiązku dofinansowywać zadań własnych
powiatu. Starostwo Powiatowe i Zarząd Dróg powinni przebudować strukturę budżetu i
przeznaczyć większe środki na remonty dróg. W chwili obecnej środki te są zdecydowanie za
małe w porównaniu ze stanem dróg.
Przewodnicząca Rady Gminy K. Kuder wyraziła opinię, że nie było złej woli Rady Gminy,
bo dyskusja była bardzo burzliwa. Nie ma możliwości wyasygnować kwoty 450 tys. zł.
Przewodniczący Rady Powiatu M. Król podsumował, że niejednokrotnie dziękował za
dotacje dla powiatu na remont dróg. Mą nadzieję, że nadal będą te remonty się realizować.
Stwierdził, że droga na przyszły rok nie znalazłą się na pierwszym miejscu w powiecie do
realizacji i może nie być zrealizowana w ogóle.
Przew. Rady Soł. M. Wiklak wnosił o kruszywo na drogi w miejscowości Rytlów.
Wójt wyjaśnił, że w dniu dzisiejszym mieli zacząć wozić w kierunku Rytlowa. Zamówione są
kolejne dostawy kruszywa. Będzie ono sukcesywnie dowożone.
Przew. Rady Soł. A Sypniewski pytał czy będzie reąlizowany remont drogi w Czerwonej
Woli.
Wójt wyjaśnił, że do pierwszego przetargu nikt się nie zgłosił. Został ogłoszony kolejny,
może uda się pozyskać jakiegoś wykonawcę.
Sohys wsi D. Tomska pytała, kiedy będą montowane przepusty w miejscowości Radwanów?
Wójt nadmienił, że w przyszłym tygodniu rozpoczną się prace przy montażu przepustów.
Sołtys wsi Radwanów D. Tomska pytała czy jest możliwość przypisąnia szkoły podstawowej
miejscowości Radwanów, gdyż w chwili obecnej budynek szkoły należy do wsi Radwanów
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Kolonia. Radwanów Wieś chciałaby przekazać pewne środki finansowe na szkołę ale nie ma
podstaw do tego. Nawet w Statucie sołectwa wsi Radwanów Kolonia budynek jest przypisany
do tej wsi.
Przewodniczaca Rady Gminy wyjaśniła, że w statucie wpisany jest stan, który figuruje w
wypisie z rejestru gruntów. Budynek znajduje się w obrębie wsi Radwanów Kolonia.
Wójt wY.iaśnił, że budynek szkoły powinien służyć nie tylko mieszkańcom Radwanowa
Kolonii ale i okolicznych wsi.
Przewodniczaca Rady Gminy wyraziła opinię, że należałoby w umowie przekazania
użytkowania budynku zastrzec, że mogą z niego na odpowiednich warunkach korzystać
również mieszkańcy okolicznych miejscowości.
Radny E. Czekaj wnioskował o wykopanie rowu przy drodze Słupia Bukowie z górki w
stronę cmentarza.
Wójt wY.iaśnił, że jest to droga powiatowa. Zgłaszał do Zarządu potrzebę wykonania tych
rowów. Zarząd robi nawierzchnie dróg ale nie ma przewidzianych środków na wykopanie
rowów wzdłuż tych dróg. Często jest tak jak choćby na Hucisku, że to gmina kopie rowy przy
drogach powiatowych i zakłada przepusty.
Przewodniczaca Rady Gminy wyraziła opinię, że dlatego niesprawiedliwościąjest oskarżanie
radnych o złą wolę przy odmowie udzielenia dofinansowania do dróg.

Po wyczerpaniu wszystkich punktów przewidzianych w porządku obrad Przewodnicząca
Rady Gminy zamknęła obrady XXXVI sesji Rady Gminy o godzinie 1225•

Protokolant

Anna Chyb

Protokół zawiera l I stron.
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